
Během noci na 24. prosince nastoupala voda
v Ohři na 3. stupeň povodňové aktivity. Od
půl šesté ráno jsme tak s místostarostou
budili občany bydlící blízko Ohře. Oni tedy

byli ve většině případů vzhůru. Kde to bylo
účelné, dovezli hasiči pytle s pískem. Po-
vodňová komise se sešla na Štědrý den
dopoledne, probrali jsme rizikové úseky

a ujistili se, že nebyl nikdo opomenut. Voda
stoupala ještě v průběhu dne, zaplavila příjez-
dové cesty do chatových oblastí. V následu-
jících dnech pak hasiči čerpali vodu ze
zatopených prostor a dovezli vysoušeč. Ve
Velichově nebyla situace náročná tak, jako
v jiných obcích. Opět se ale ukázalo, že da-
leko větší neplechu dělá voda valící se z kop-
ců, než samotná Ohře nebo Petrovský potok. 

MMSSMM

Úvodník
Vánoce prožité v klidu a radosti – přání,
jehož naplnění ne zcela vyšlo. Tři dny
před Vánoci jsme zažili situaci, kterou
jsme si představit ani ve snu neuměli.
V den vyhlášeného státního smutku jsme
se setkávali v kostele při rozdávání Be-
tlémského světla a doufali, že nám ten
symbolický plamínek přinese naději do
našich domovů. Hned v noci se ale příro-
da rozhodla, že nám Štědrý den zpestří
zvýšenou hladinou řeky. Třetí stupeň
povodňové aktivity zastavil otužilcům
jejich tradiční vánoční ponor do Ohře.
Naštěstí se ale nestalo nic, co by zne-
možnilo hasičům a členům povodňové
komise trávit Štědrý večer a vánoční
svátky se svými rodinami. 
Snad jsme tedy vše nedobré nechali
v uplynulém roce, budeme si víc vážit
toho, co možná považujeme za samozřej-
mé a nebudeme se zabývat malichernost-
mi, které si naši pozornost nezaslouží. 
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Velká voda

Parkoviště v obytné zóně
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Parkovací plochy před bytovkami a vedle
paneláčku jsou takřka hotové. Ještě chybí

čáry oddělující parkovací místa, chodníček
k malému paneláku, úpravy vstupu k za-
hrádkám, nové světlo, dopravní značení
včetně označení míst pro invalidy a celkové
úpravy okolí ploch. Vánoční nákupy si oby-
vatelé obytné zóny dovezli až před dům. 
Bohužel nebyly vyslyšeny prosby ohledně
neparkování na travnatých plochách před
bytovkami, ale to už je holt na svědomí a le-
nosti řidičů. Parkovacích míst přibylo snad
dostatek. Přejeme příjemné parkování bez
bot plných bláta!   

rreedd



Měsíc plný očekávání a rozdávání radosti – to
je prosinec ve školce. Nejtěžší zkoušku – projít
přes čerta, anděla a Mikuláše, děti zvládly a ze
školky si čert nikoho neodnesl. Následovalo
pár dní, kdy si děti mohly užívat sníh,
procházky v něm a bobování tak dlouho, než
vydřely kopec vedle školky na hlínu a už to
zkrátka nešlo. 
O tom, jak se žije zvířátkům v zimě, přijela
dětem povyprávět paní Dvořáková, která s se-
bou opět přivezla spoustu pomůcek a pre-
parovaných zvířat. U těchto „modelů“ je pro
děti nejtěžší odolat pokusům o hlazení proti
srsti, naštěstí žádný z modelů nepocítil újmu.
Jedno dopoledne se děti setkávají s veli-
chovskými seniory, kterým jako prvním
předvedou svou besídku a následně s nimi

tvoří – letos vánoční ozdobu. Neodmyslitelnou
součástí školkového programu je pak příprava
bramborového salátu. Do kuchyně děti nemo-
hou, ale očistit a nastrouhat zeleninu zvládají
skvěle. Mnohdy rodiče ani netuší, jaké pomoc-
níky doma mají.
Nové hračky pod stromem a vánoční besídka
pro rodiče a ostatní příbuzné jsou pak jasným
znamením toho, že se Ježíšek skutečně blíží.  rreedd
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Tradičně se setkáváme vždy 25. prosince, aby-
chom porovnali kvalitu svých výrobků, které
jsme konzumovali při štědrovečerní večeři. Jde
pochopitelně o bramborový salát. Do soutěže
bylo přihlášeno celkem 11 výrobků, které ko-
mise ve složení Zdeněk Šmejkal, Hubert Plo-
mer a zdatný pomocník restaurace pan Džam-
pa porovnávala a sestavila konečné pořadí. 

Dle jejich slov byla soutěž opět velice vyrov-
naná. Hodnocení se zúčastnili i zástupci tisku
Mladá fronta dnes, kteří soutěž přenesli do
svého plátku. S vítězem poté následoval
rozhovor, jehož obsah si lze přečíst v po-
vánočním vydání. Komise určila pořadí, ve
kterém si prvenství odnesl výrobek Tomáše
Kubína, na druhém místě kuchař z Restaurace
U Lípy pan Zdeněk Steininger a třetí místo
uhájil výrobek rodiny Pepy Rauera. Poté násle-
dovala ochutnávka všech předvedených salátů
a předání cen pro všechny zúčastněné. Ceny
zajistil vedoucí restaurace pan Jan Bitman za
vydatné podpory pivovaru Chodovar. 
Za hezkou akci patří poděkování organizá-
torům a také všem účastníkům.                    JJBB

Hotovo, strop kostela je již kompletní, všechny
jeho části jsou na svém místě. Buď původní nebo
doplněné. Ne všechny části se podařilo zachránit,
ale jejich citlivá replika je opravdu povedená.
Trvalo to sice pár let, ale dočkali jsme se. Celková
rekonstrukce střechy a stropu, která začala v roce
2014 právě sejmutím a zakonzervováním stropu,
tak byla v roce 2023 dokončena. Při snímání
stropu v roce 2014 navrhla po instalaci pros-
torového lešení mykoložka urychlené odstranění
dřevní hmoty napadané dřevomorkou, což bylo
pro budoucí trvanlivost zachovalé části stropu
rozumné řešení, ale bohužel nedošlo k podrob-
né dokumentaci. Ono to také nebylo tak úplně
možné, protože část stropu už dávno nebyla na
svém místě, ale na podlaze. V roce 2022 bylo
rozhodnuto, že vzhledem k rostoucí ceně dřeva
pořídíme pouze dřevo, které bude zpracováno
a uloženo v kostele. Tak se i stalo a strop určený
pro hlavní loď kostela čekal složený na podlaze
do roku 2023 na svou instalaci. Pro firmu, která
strop po deseti letech instalovala, byla situace
nepříjemná, protože až při zpětné instalaci bylo

zjištěno, že některé prvky chybí. Zastupitelstvo
obce rozhodlo, že se obec bude na rekonstrukci
podílet větší měrou než požadovaným podílem
k přiklepnuté dotaci, a chybějící prvky tak byly na
základě dodatku ke smlouvě instalovány součas-
ně. Významný podíl na celé rekonstrukci má
Ministerstvo kultury ČR, které tuto náročnou
rekonstrukci postupně podpořilo z několika
dotačních programů – od Havarijního programu
po Program záchrany architektonického dědictví,
do kterého byl náš kostel vybrán v roce 2020.
V roce 2023 nám byla schválena dotace ve výši
750 tisíc korun, která byla již řádně vyúčtována.
O dotaci z programu na rok 2024 bylo
požádáno v září 2023 a my se v průběhu zim-
ních měsíců dozvíme, zda k nám bude minister-
stvo opět štědré a my tak budeme pokračovat
v pracích spojených s odvodněním stavby.

MMSSMM

V době od začátku roku do 28. února konečně
nastává čas, kdy přijímáme platby za odpady svezené
ve druhém pololetí loňského roku. Úhrady provádějte
na účet č. 43-3210410247/0100 pod variabilním
symbolem uvedeným na ohlášení. Pokud si nejste vari-
abilním symbolem jisti, napište do zprávy pro příjemce
jméno a příjmení. Přijímáme i platby v hotovosti,
nepopíráme ale, že jsou nám bezhotovostní platby

milejší. Máte-li v nájmu nádobu, uhraďte i částku ve
výši 206 Kč (pro nádoby od 60 do 80 l), 211 Kč za
nádoby 110–120 l (nejčastější velikost odpadní nádo-
by), popř. částku 269 Kč za nádobu o objemu 240
litrů. Tuto částku můžete přičíst k níže uvedeným
částkám za svoz. Platí se jednou ročně dohromady za
celý rok. Zde uvádíme přehled pololetních plateb podle
velikosti nádoby a četnosti svozu.

Objem nádoby/ četnost svozu 1 x týdně 1 x 14 dní kombinace
60 litrů 858 Kč 429 Kč
80 litrů 1 144 Kč 572 Kč
110 litrů (plechová nádoba) 1 573 Kč 787 Kč 1 180 Kč
120 litrů (plastová nádoba) 1 716 Kč 858 Kč 1 287 Kč
240 litrů 3 432 Kč 1 716 Kč
Rekreanti 315 Kč
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14. 1. 17:00 Méďovy Vánoce

19:30 Ferrari

21. 1. 17:00 Vynálezce

19:30 Krvavý Johan

28. 1. 17:00 Máša a medvěd

19:30 Aristokratka ve varu

Platby za odpady

Nejlepší 
bramborový salát

Zrestaurovaný strop

Stali jste se v minulém roce vlastníky nemovi-
tosti, nebo jste ji naopak prodali? Informace
k daňovému přiznání, které byste měli (v pří-
padě změn v roce 2023) podat do konce led-
na, vám poskytnou pracovníci na informační
lince finančního úřadu – 353 101 396.  Na
tuto linku se dovoláte od pondělí do čtvrtka
od 8 do 17 hodin, v pátek pak od 8 do
14 hodin. rreedd

Daň z nemovitostí v roce 2024



Letos nezůstaly dveře kostela během roz-
dávání Betlémského světla dlouho zavřené.
Ba naopak, lidé se postupně střídali a od-
nášeli si jej do svých domovů. Obdivovali při
tom nádherně zrestaurovaný strop. Kdo
chtěl, zapálil svíčku a věnoval tichou vzpo-
mínku obětem nepochopitelného útoku,
který se stal 21. prosince v Praze. 

Pro světlo jezdím vždy chvilku po poledni do
kostela sv. Michaela v Ostrově. Zapaluji vždy
víc svíček, protože betlémský zapalovač vážně
k dispozici nemám. S čistým svědomím vždy

přihlížím, jak si návštěvníci kostela zapalují
svíčky ve svých lucernách a odnáší si do
svých domovů symbol míru, lásky, naděje
a přátelství, kterým Betlémské světlo je.   

MMSSMM

Obec Velichov disponuje díky dotaci od
Karlovarského kraje digitálním povodňovým
plánem. Celkové náklady činily 135 157 Kč,
z toho dotace pokryla takřka 80% - 108 000 Kč.
Našd obec leží přímo na toku Ohře a krom
Ohře přináší povodňové nebezpečí i Petrovský
a Mořičovský potok. Velichov byl v posledních
letech postižen i přívalovou povodní, což po-
tvrdilo potřebu se systémově zabývat po-
vodňovou ochranou obce. Zpracování povod-
ňového plánu bylo jedním z bodů prevence.
V rámci zakázky byl zpracovatelem dPP prove-
den ve 3 dnech podrobný terénní průzkum.
Součástí terénního šetření bylo i pořízení
fotodokumentace.  Na terénní šetření naváza-
lo jednání se starostkou obce, kdy byl řešen
systém monitoringu, hlásné služby a ověřena
zjištění z místního šetření. Dále byly převzaty
podklady k historickým povodním v obci.
Na základě šetření v terénu a na základě všech
momentálně dostupných podkladů provedl
zpracovatel zanesení dat do systému POVIS.
Zároveň byly editovány objekty ve správním
území Ostrova, jejichž evakuace musí proběh-
nout přes obec Velichov (lokalita Niťárna).
Tím se vazba promítla i od plánu ORP a kraje.
Po zanesení dat do POVIS byl vytvořen návrh
textu plánu, který prošel připomínkovým
řízením.  Součástí akce bylo i oslovení vlast-
níků ohrožených nemovitostí pro sumarizace
povodňových plánů vlastníků nemovitostí.
Veškeré kroky byly a nadále budou prováděny

v souladu s předpisy
oblasti GDPR.  Odevzda-
né plány byly zaneseny
do plánu obce.                                             rreedd
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Digitální povodňový plán

Betlémské světlo

Výšlap na Liščák

Porcelánka 
v hospodě

Letošní organizovaný výšlap na Liščák se
koná první sobotu po rozdání pololetních
vysvědčení – 3. února. Na autobusové
zastávce na návsi budou v čase od 9:30 do
10:30 rozdávány karty pro zapisování
správných odpovědí na otázky umístěné ces-
tou. Nezapomeňte na propisku, dobrou
náladu a buřta, kterého si na Liščáku budete
moct opéct. Pro ty, co dorazí na vrchol
kopce do 12.00 hod., bude připravena
perníková odměna, pamětní list a určitě
něco tekutého na zahřátí.

rreedd

Paní Růženka Dolinová opět zavítala do
Velichova a přivezla s sebou dvě krabice
obtisků a spoustu bílých misek, které si mo-
hli účastníci prosincového porcelánového
setkání dekorovat dle libosti. Postupně si tak
vedle hrnků a talířů mohou doplnit výbavu
svými originálními miskami.
Díky paní Mgr. Oťapkové z lékárny BENU
na poliklinice v Ostrově jsme vylosovali
z účastníků šťastlivce, kteří se mohli radovat
z dárkových balení čajů a vitamínů. 
Moc mě mrzí, že nemoci komplikují účast na
této akci těm, kteří se na ni pokaždé tak těší.
Slíbit ale můžu to, že se akce bude určitě na
podzim roku 2024 opakovat. 

MMSSMM


